

Køng-Lundby og Omegn Lokalforum

Referat af bestyrelsesmøde onsdag d. 19. november 2025

kl.19.00

Arrangør: Sværdborg, Sted: Biblioteket

Deltagere:

Steen, Anders, Meiken, Orla. Afbud fra Vibeke

Dagsorden:

1. Valg af referent.

Orla blev valgt

2. Meddelelser fra formanden

a. Borgerbudgetter, hvem deltager 25 november:

Steen og Meiken deltager

b. Områdefornyelse

Der har været møde i dag, umiddelbart forud for bestyrelsesmødet. Når referatet foreligger, videresender Steen det til orientering.

c. Brevafstemning 5 november, hvordan gik det!

Der var kun 5, der benyttede sig af muligheden for at stemme. Placeringen på bagsiden af Rema1000 var ikke optimal. Vi ville have været mere synlige, hvis vi havde stået tættere på indgangen.

d. Juletræsfest 6 december

Lokalforum er nævnt som medarrangør. Steen mente også, vi havde aftalt at være med i 2024, hvilket de øvrige ikke kunne huske. Vi lægger navn til i forbindelse med annoncering men deltager i øvrigt ikke og har ingen udgifter til arrangementet.

e. Lokalforamøde, næste møde tirsdag 20 januar i den Gule stald. Hvem deltager

Meiken og Steen deltager.

Lokalforamøde om beredskabsplaner 19 februar

Steen, Anders og Orla deltager

Flemming Tejmers fra Kalvehave nu valgt som lokalforas rep. FF-udvalget

INVITATION TIL ÅRSMØDE 2025 Frivillighed og Folkeoplysning 24 november

Vi deltager ikke

3. Økonomi: ved Orla

a. Status

Orla udleverede status, som af hensyn til de mange fraværende også vedhæftes referatet. Han fortalte, at tilskud 30.075kr. er summen af to beløb:

- Administrationstilskud7.500 kr.
- Bevilget tilskud fra Aktivitetspuljen til indlæg i Gøngelandet 22.575 kr.

Vi havde søgt 30.000 kr. fra Aktivitetspuljen, fik bevilget 23.000 kr. og brugte 22.575 kr., som er bogført som en del af de 22.770 kr. under administration.

4. Hjemmeside

- a. Status <http://xn--kng-lundby-lokalforum-gfc.dk/>
- b. Opdatering på www.vordingborg.dk/politik/naerdemokrati/lokalfora/kong-lundby-og-omegn-lokalforum/

Fordi Frank er syg, aftalte vi, at Steen kan kontakte Daniel Irvold og forsøge at få hjælp mod betaling til 2 problemer:

1. Hvis nogen skriver til os via "kontakt" på hjemmesiden, får Steen ikke beskeden.
2. Hvis man søger på vores navn: Køng-Lundby og Omegn Lokalforum, får man besked om, at hjemmesiden ikke er sikker, se vedhæftede bilag. Hvis man trods advarslen fortætter, kommer man til hjemmesiden, men nogen lader sig sikkert afskrække. På kommunens oplistning over lokalforas hjemmesider står der Køng-Lundby-Lokalforum. Når man trykker på linket, kommer man direkte ind på hjemmesiden, Det samme sker, hvis man i søgefeltet på sin PC, tablet eller telefon skriver Køng-Lundby-Lokalforum.

5. Vælgermøde

- a. Feed back

Der var ikke mange lokale fremmødte. Mange af deltagerne var "partisoldater". Når/hvis vi gentager det om 4 år er vi blevet en erfaring rigere: Der var for lidt tid for politikerne til at præsentere sig selv og deres politik.

6. VE-arbejdsgruppe

- a. Status:
- b. Tidshorisont, Se bilag 1
- c. Fjernvarme

Projekterne forventes forsinket. Usikkerhed om, hvornår det sker. Eurowind's projekt i Køng Mose forventes tidligst klar i 2028, men kan blive udsat til 2030.

Better Energy har solgt sit projekt til Green Partners. Projektet forventes tidligst realiseret i 2033.

7. Arbejdsgruppe Lokalforankring

- a. Status for mødet 28 oktober v/ Vibeke og Søren

Da hverken Søren eller Vibeke var til stede, var punktet hurtigt overstået. Orla havde deltaget i det seneste møde i arbejdsgruppen men havde ikke sine notater med. Han fortalte, at gruppen aftalte nyt møde den 3. februar med deltagelse af Uhrland og Eurowind med henblik på hvordan vi bedst kan gribe det lokale arbejde an med at få det lokale arbejde igangsat.

8. Nye vedtægter og logo v/Meiken

- a. Se bilag

Meiken viste forskellige oplæg til logo. Vi talte kort om forslaget til vedtægtsændringer, herunder et evt. nyt navn til Lokalforum. Grundet det ringe fremmøde besluttede vi at udskyde punktet til behandling på julemødet.

9. 3 parts v/Anders

Anders gav en kort orientering. Parterne er staten, grønne organisationer og landbruget, og opgaven var oprindelig nedsættelse af Co². Nu er det mest kvælstof, der er i fokus. Men det forekommer noget ukonkret for øjeblikket.

10. Naturpark Smålandsfarvandet v/ Thomas, Anders og Steen

Omfatter kystområdet fra Nakskov til Kobæk Strand. Vi ved ikke helt, hvad det indebærer for os.

11. Kultur- og Familie Festival (KFF)

a. Hvem kan deltage i planlægningsgruppen.

Steen og Meiken og muligvis Anders. Orla kan hjælpe med opslag.

12. Nyt fra fagudvalg/ansvarsområder

Trafiksikkerhedsrådet.

Meiken orienterede om 3 sager som er besluttet i rådet

- På samtlige kommunale skoler gennemføres en skolevejsundersøgelse mhp. at finde løsninger på at få flere til at cykle eller på anden måde være selvtransporterende de kommende år (besluttet 21.08.25). Resultatet fremlægges på førstkommende trafiksikkerhedsrådsmøde i 2026.
- Etablering af Kys & Kør på Svend Gøngeskolen (besluttet 21.08.25)
- Evaluering af vejbumpe på Bankevejen i Kostræde Banker viser at vejbumpene har reduceret hastigheden ved målestederne. (besluttet 27.10.25)
Meiken har aftalt med Leif Kronblad, at der foretages en ny måling i foråret 2026, målingerne vil bl.a. omfatte hele Bankevejen og endvidere tælle antal trafikanter.

13. Sogne runde

14. Møder 2025

Bestyrelsesmøde:

- a. 4. december kl. 18: Udby (Julefrokost)
- b. 10. februar 2026 kl. 19.00, Køng
- c. 19. marts 2026 kl. 19 Konstituerende Bestyrelsesmøde. Svinø

Generalforsamling og borgermøder:

- a. 12 marts 2026 Generalforsamling. Kl. 1900, (vi mødes 17.30) Egnshuset

15. Evt.